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Číslo jednací   Vaše č.j. /ze dne:  Vyřizuje/linka:   Dne: 

                        Lucie Berná  15. 11. 2017 

 

 

Zápis č. 2/2017 ze schůze ÚCHKH ze dne 15. listopadu 2017 v Lysé nad Labem 

 

Přítomni: Pavel Wieder, Jiří Holáň, Mgr. Alexandr Veselý, Jiří Kristek, Mgr. Ondřej Matouš, 

za KK Ing. Václav Krůta 

 

Hosté: Ing. Miroslav Kroft, Ing. David Rameš 

 

Zástupci Klubu chovatelů českých staváků: Ing. Jaroslav Boukal, Karel Bek, 

 

 

Jednání zahájil předseda ÚCHKH  Pavel Wieder. Jednání bylo svoláno elektronickou poštou. 

Přivítal přítomné, konstatoval, že jednání je usnášeníschopné a představil připravený program. 

 

Program jednání ÚOKOH: 

 

Program jednání. 

 

1. Projednání žádosti Klubu chovatelů českého staváka ze dne 27. 8. 2017 

 

2. Kontrola usnesení z minulého jednání 

17/1/3/1  - př.  Matouš, Berná 

17/1/4/1-  př. Wieder, Berná 

17/1/5/1-  př. Kristek, Berná 

17/1/6/1 - př.  Kristek, Berná 

17/1/7/1- př. Veselý, Berná 

17/1/13/1- př. Veselý, Berná 

 

3. Kontrola usnesení z minulé konference sekce v bodě C a D  

 

4. Jmenování komise k vyhodnocení novošlechtění při CV Lysá n /Labem 

 

5. Projednání novelizace Organizačního řádu sekce 

 

6. Vyhodnocení stavu příprav vybraných perokreseb  

 

7. Příprava voleb do orgánů sekce 

 

8. Došlá pošta  

 

9. Různé  



Tajemnice komise Lucie Berná byla pověřena zpracováním zápisu. Ověřením zápisu byl 

pověřen Jiří Kristek. Přítomní schválili předložený program a bylo zahájeno jednání. 

 

Pokud není uvedeno jinak, byla všechna usnesení schválena všemi hlasy. 

 

Ad. 1. Projednání žádosti Klubu českého staváka ze dne 27. 8. 2017 

 
Předseda Wieder přivítal na jednání předsedu ÚVV ČSCH Ing. Miroslava Krofta a generálního 

sekretáře ÚVV ČSCH Ing. Davida Rameše, dále zástupce klubu ing. Jaroslava Boukala a Karla 

Beka. 

 Dne 27. 8. 2017 byla doručena žádost Klubu chovatelů českého staváka o povolení, posuzovat 

na CV 7.- 10. 12. 2017 v Kolíně – Štítarech původním českým způsobem. Zástupci klubu 

přednesli nespokojenost jejich členské základny s evropským způsobem posuzování a 

konstatovali, pokud ÚCHKH nedá jednoznačný souhlas s českým způsobem posuzování, 

vznikne mezi posuzovateli zmatek, zda mohou na speciálních výstavách takto posuzovat či 

nikoliv, jelikož mnoha posuzovatelům z Klubu českého staváka nynější způsob posuzování 

nevyhovuje.  

Předseda komise sboru posuzovatelů Jiří Holáň na toto sdělení klubu konstatoval, protože jsou 

posuzovatelé na školení posuzovatelů poslední 4 roky školeni na způsob posuzování evropským 

způsobem. Není tedy možné, aby certifikovaní posuzovatelé ČSCH při svém výkonu používali 

jiný systém posuzování na, který nebyli školeni. V případě stížnosti na výkon posuzovatele je 

odvolacím orgánem komise posuzovatelů, potažmo ÚCHKH. Z toho logicky vyplývá, že za 

případné škody vzniklé jiným než - li platným způsobem posuzování, by neměl kdo řešit a nebyl 

by nikdo, kdo by za ně nesl zodpovědnost. 

Přítel Karel Bek a ing. Jaroslav Boukal sdělili, že pokud dojde k této situaci na výstavě, tak 

mohou posuzovatele jen slovně pokárat za jeho výkon, ale chovatele nikdo neodškodní. 

Předseda ing. Kroft hovořil o rozhodnutí Ústřední konference sekce v Pardubicích na, které se 

odsouhlasilo posuzování evropským způsobem. Pozastavil se nad tím, že v žádosti klubu se 

hovoří jak jim posuzování evropským způsobem, nevyhovuje a na Celostátní výstavě v Lysé 

nad Labem je vystaveno přes 260 ks staváků což na druhou stranu úplně nehovoří o tom, že by 

jim způsob posuzování evropským způsobem tolik vadil. Jestliže klub nominuje takové 

posuzovatele, kteří neumějí dobře vyplňovat nynější oceňovací lístek (správně vyplnit přednosti 

a vady) není nic jednoduššího, nežli nominovat takové posuzovatele kteří to umí. Nechtějte po 

této komisi jednoznačný souhlas, který vám ani dát nemůže.  

Karel Bek se dotázal, jestli má tedy chovatele nabádat k tomu, aby se výstav kde se posuzuje 

evropským způsobem nezúčastňovali, aby byl zřejmí jejich nesouhlas. 

Přítel Alexandr Veselý vystoupil s názorem, že klub by měl nejprve hledat chyby ve svých 

řadách, než poukazovat na nevyhovující způsob posuzování. Klub českého staváka na jednu 

stranu umí udělat perfektní výstavu a druhou stranu umí výstavu z hlediska posuzování 

posunout do opačné roviny. Nový systém umožňuje sdělit o holubovi velmi mnoho, což starý 

oceňovací lístek neumožňoval, protože buď bylo všechno špatně, nebo všechno dobře. 

Karel Bek oponoval, že nevidí v evropském oceňovacím lístku výhody, a českém stavákovi 

vyhovoval lístek starý. 

Přítel Jiří Kristek se pozastavoval nad tím, že ve šlechtitelském plánu klubu z roku 2015 se 

hovoří o tom, že na speciálních výstavách středočeské pobočky už řadu let posuzují přední 

chovatelé, kteří jsou na to školení, ale nemají certifikát, kdy za činnost pobočky v odborné 

rovině zodpovídá hlavní výbor klubu. Tak proč teď žádají o nějaký souhlas, když už minimálně 

dva roky takto přistupují k posuzování na své pobočce a nikdo jim v tom nebrání. Bez odpovědi 

zástupců klubu. Dále př. Kristek konstatoval, že Šlechtitelský plán klubu je v tak špatně 

odborně zpracován, že ani nemůže být vyvěšen na webu ČSCH. 



Přítel Václav Krůta hovoří z hlediska posuzovatele a z hlediska předsedy revizní komise. 

Zdůraznil, že na novém oceňovacím lístku se lépe vyjadřují přednosti a doporučení případně 

vady zvířete, což nikdy nebylo. Nemohu rozporovat usnesení ze shromáždění sboru 

posuzovatelů, na kterém se rozhodlo o posuzování českými posuzovateli evropským způsobem, 

mělo by se toto respektovat a dodržovat.  

Oba zástupci klubu uvedli, že si všech zástupců ÚOK váží a budou respektovat její usnesení, 

které přednesou na členské schůzi klubu. 

Přítel Ondřej Matouš vznesl, dotaz kolik posuzovatelů z klubu nesouhlasí s posuzováním 

evropským způsobem. Nový systém posuzování si převážně kluby chválí a jsou, sním nadmíru 

spokojeni, jakým způsobem se dozvídají o kvalitě svého zvířete, a naopak. Kluby se nechtějí 

vracet zpět do minulosti. 

Přítel Karel Bek odpověděl, že přesné číslo neví, ale převážná většina. 

Př. Wieder se ohradil proti vyjádření jeho souhlasu s používáním českého způsobu posuzování 

v klubech zmiňované ve výše uvedené žádosti klubu, které mělo být proneseno na Aktivu 

chovatelských klubů v Litovli. Na přímou otázku př. Wiedera k př. Bekovi který byl účasten 

aktivu v Litovli, zda tomu tak bylo, odpověděl př. Bek, že už si to nepamatuje. 

 

Na základě výše uvedených konstatování a vyjádření, nelze žádosti Klubu českého staváka 

vyhovět.  

USNESENÍ 17/2/1/1: ÚCHKH ukládá Klubu chovatelů českých staváků upravit svou 

činnost tak, aby byly dodržovány všechny platné směrnice, předpisy a Stanovy v ČSCH. 

S usnesením seznámí Klub chovatelů českých staváků tajemnice př. Berná. 

 

Ad. 2. Kontrola usnesení z minulého jednání 

 
17/1/3/1: Sekretariát ČSCH poskytne komisi čtvrtletně zprávu o čerpání finančních prostředků. 

Přítel Matouš zpracuje konečný návrh rozpočtu na Konferenci sekce s ohledem na čerpání 

položky PCH a šlechtění. Zodpovídá: př. Matouš a tajemnice komise  

USNESENÍ 17/1/3/2: Sekretariát doložil čtvrtletní zprávu o čerpání finančních 

prostředků ÚCHKH, konečný návrh rozpočtu byl vyhotoven př. Matoušem a přednesen 

na Konferenci sekce chovatelů holubů. Zodpovídá př. Matouš, př. Berná. 

 

  
17/1/4/1: Provedení změny směrnice „Řazení plemen, kreseb a barev na výstavách“ 

Zodpovídá: př. Wieder a tajemnice komise. 

USNESENÍ 17/1/4/2: Splněno. Řazení plemen, kreseb a barev na výstavách bylo upraveno 

dle platných směrnic a vyvěšeno na stránkách svazu. 

 

 

17/1/5/1: Pokračovat na aktualizaci seznamu počtů evidovaných holubů v klubech a počty 

vzácných a málo chovaných národních plemen a jejich chovatelů. Zodpovídá: př. Kristek a 

tajemník komise  

USNESENÍ 17/1/5/2: Do 31. 1. 2018 mají kluby za úkol doložit seznamy s počty 

evidovaných holubů a počty vzácných a málo chovaných národních plemen, určení 

vzácných a málo chovaných rázů. Za včasné splnění a odevzdání bude klubům přidělen 

příspěvek na činnost, ve výši 1500,-. Tajemnice ÚCHKH rozešle v nejbližším možném 

termínu, informaci na všechny kluby. Zodpovídá: př. Kristek, př. Berná. 

 



17/1/6/1: Pokračovat na vyhodnocování šlechtitelských plánů a tabulek procentického 

vyhodnocování důležitosti plemenných znaků. Zodpovídá: př. Kristek a tajemník komise. 

USNESENÍ 17/1/6/2: Úkol trvalý, přítel Kristek průběžně dohlíží na vyhodnocování 

šlechtitelských plánů v klubech. Zodpovídá: př. Kristek, př. Berná. 

 

17/1/7/1: Nechat zhotovit diplomy na ocenění Mistrů ČR, které budou předány na Konferenci 

sekce chovatelů holubů v Pardubicích 1. 4. 2017. Zodpovídá: př. Veselý a tajemník komise.  

USNESENÍ 17/1/7/2: Úkol splněn, převážná většina diplomů byla předána na Konferenci 

sekce chovatelů holubů a zbylé diplomy předány na Aktivu klubů v Litovli. 

 

17/1/13/1: ÚOKOH souhlasí s poskytnutím perokreseb našich národních plemen holubů 

Slovenskému svazu. V této záležitosti odpoví slovenské straně př. Wieder ve spolupráci s 

tajemníkem komise.  

USNESENÍ 17/1/13/2: Úkol splněn, slovenské straně bylo kladně odpovězeno. 

 

Ad. 3 Kontrola usnesení z minulé konference sekce v bodě C a D 

 

C) Doporučuje  

1) Členům ÚCHK holubů, aby zveřejňovali aktuální informace z chovatelského a veterinárního 

prostředí a o činnosti v sekci chovatelů holubů EE.  

Veškeré potřebné informace jsou vždy aktuálně zveřejňovány na webu ČSCH nebo 

prostřednictvím věstníku v časopise Chovatel.  

 

 

D) Ukládá  

1) ÚCHK holubů naplnit plán práce a schválený rozpočet po provedených úpravách 

2) ÚCHK holubů řešit systém písmen a čísel u kroužků na holuby s ÚVV ČSCH na rok 2018. 

1)Plán práce spolu s rozpočtem byl naplněn. Úkol splněn. 

2)Řešení problému systému písmen a čísel u kroužků byl konzultován s generálním 

sekretářem p. Ing. Davidem Ramešem a při objednávání kroužků byl výrobce 

informován.   

 

Ad. 4 Jmenování komise k vyhodnocení novošlechtění při CV Lysá n /Labem 

 

USNESENÍ 17/2/4/1: K vyhodnocení novošlechtění při CV v Lysé nad Labem byly 

jmenované dvě komise. První komisí, která bude vyhodnocovat Slezské voláče opálové 

straky: předseda Alexandr Veselý, členové Jiří Kristek a Jiří Holáň. Druhá komise 

předseda Pavel Wieder , členové Alexandr Veselý a Jiří Holáň, která bude vyhodnocovat 

benešovské holuby stříkané. Zodpovídá: př. Wieder. 

 

Ad. 5. Projednání novelizace Organizačního řádu sekce 

Bylo konstatováno, že organizační řád sekce je potřeba malinko poupravit vzhledem k novým 

stanovám v terminologii a významu slov. Zatím je toto téma otevřené a není k němu zaujato 

konečné rozhodnutí vzhledem k nadcházejícímu volebnímu roku. Novelizací organizačního 

řádu se ÚCHKH bude nadále zabývat. 

 

 

Ad. 6. Vyhodnocení stavu příprav vybraných perokreseb národních plemen 

Na perokresbách pracoval předseda Wieder, který všechny perokresby dával do vyhovujícího 

stavu spolu s malířkou a postupně nechával odsouhlasit kluby. Bohužel od některých klubů 



nebyly dodány žádné návrhy a nevzešla z klubu žádná iniciativa. Práce na perokresbách byla 

úspěšně dokončena. ÚCHKH se rozhodla nechat vyrobit dva roll-upy ve spolupráci s grafikem 

p. Vymazalem, který zhotoví grafický návrh.  

USNESENÍ 17/2/5/2: Zadat k výrobě dvou roll-upů národních plemen holubů ve 

spolupráci s grafikem p. Vymazalem, který zhotoví grafický návrh. Zodpovídá př. 

Matouš, př. Wieder, př. Berná. 

 
Ad. 7. Příprava voleb do orgánů sekce 

 

USNESENÍ 17/2/7/1: Začátkem ledna informovat okresní chovatelské komise a kluby o 

blížících se volbách a stanovit datum do kdy musí odevzdat vyplněné kandidátky. 

Informace bude rozeslána e-mailem spolu s tiskopisy potřebné pro volby. Datum pro 

odevzdání kandidátek by měl být do 31. 3. 2018. Zároveň byl stanoven datum pro konání 

volební Konference sekce na 21. 4. 2018. Zodpovídá: př. Wieder, př. Berná. 

 
Ad. 8. Došlá pošta  

Dne 9. října 2017 byla přijata žádost Klubu chovatelů moravských voláčů sedlatých bělohlávků 

o přidělení dotace k 60. výročí vzniku klubu. Žádosti klubu bylo vyhověno a všemi hlasy 

schválen příspěvek na činnost ve výši 3.000,-.  

USNESENÍ 17/2/8/1: ÚOKOH chovatelů holubů schvaluje poskytnutí finančního 

příspěvků pro Klub chovatelů holubů moravských voláčů sedlatých a bělohlávků ve výši 

3.000,-Kč Zodpovídá: př. Berná. 

 
Ad. 9. Různé  

Přítel Alexandr Veselý otevřel debatu o vycházejících článcích v časopise Chovatel na odborná 

témata. Jelikož se v poslední době objevují v časopise články, které se netýkají odbornosti 

holubů a jiných zvířat, ale mnozí pisatelé si cíleně vyřizují přes časopis osobní záležitosti, a řeší 

si účty s jinými lidmi, stává se z časopisu něco jiného, než od něho očekáváme.  

Předseda revizní komise Václav Krůta též vystoupil s názorem, že mnozí chovatelé si stěžují 

na nízký výskyt článků na odborná témata, které chovatelé především zajímají a ne to kdo 

z koho. Redakce by mohla omezit množství článků a reportáží odbornosti akva – tera a morčata. 

Tyto články se zde objevují také z důvodu, že od chovatelů a posuzovatelů holubů přichází do 

redakce velmi málo materiálu a příspěvků na odborná téma (není co pak otisknout). Není potom 

divu, že se v časopise objevují články, o které nemají chovatelé zájem.   

Předseda Wieder připomněl, že redakci časopisu byla v minulosti nabídnuta spolupráce 

s polskými kolegy časopisu „ Golebie“, která nikdy z české strany, neznámo z jakých důvodů 

nebyla využita. Nabídl, v případě zájmu znovu oživení těchto kontaktů, aby pomohli vrátit 

časopis na odbornou úroveň. Dále př. Wieder doporučil, aby příspěvky psány posuzovateli o 

posuzování byli redakcí poskytnuty komisí posuzovatelů k prodiskutování na nejbližším 

školení posuzovatelů 

Předseda ing Miroslav Kroft konstatoval, pokud dojdou do redakce články na odborné téma 

v jakékoliv odbornosti, nejprve redakce zašle článek určité sekci, které se článek týká a po 

konzultaci zhodnotí, zda článek zařadí do časopisu či nikoliv. 

USNESENÍ 17/2/19/1: ÚCHKH doporučuje redakci časopisu „Chovatel“ zasílat odborné 

články před zveřejněním Redakční radě a případně příslušnému vedení sekce. 

 

Přítel Wieder poděkoval přítomným za účast a vstřícný přístup a jednání ukončil. Zvukový 

záznam z jednání uložen u tajemníka ÚCHKH. 

 

 



Ověřovatel zápisu: Jiří Kristek 

Zápis vyhotovila: Lucie Berná – tajemnice ÚCHKH. 

 

 

 

V Lysé nad Labem dne 15. listopadu 2017. 


